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Pan 
Paweł Bloch 
Radny Rady Miejskiej  
w Szydłowcu  

 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje z dnia 18.10.2023 r.1 
 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
 
(1) Proszę o sprawdzenie stanu ul. Szydłowieckiego i ul. Kopernika po prawie roku 
użytkowania i uzupełnienie brakujących w kostce brukowej przerw piachem, ze względu na 
liczne ubytki, uchyłki i puste przerwy pomiędzy poszczególnymi elementami, które powodują 
przemieszczanie się elementów słyszalne zarówno przy jeździe rowerem jak i samochodem 
osobowym, czy motocyklem. Kostka na podjazdach rozchodzi się w niektórych miejscach 
znacznie przez co niszczeje i pękają brzegi materiału zastosowanego do budowy chodników  
i podjazdów w w/w ulicach, 
 
ODPOWIEDŹ: 
W związku z zaistniałym faktem Wykonawca robót zostanie wezwany w bieżącym miesiącu 
na przegląd gwarancyjny, podczas którego zostanie sprawdzony stan techniczny. Powstałe 
wady wykryte podczas przeglądu zostaną usunięte przez wykonawcę robót w ramach 
gwarancji. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(2) Proszę o wykonanie łagodnego wjazdu i zjazdu między ul. Kopernika, a ul. Maleckiego  
z materiału którego nie zabierze woda opadowa i który wytrzyma warunki pogodowe zimą. 
Po wykonaniu ul. Kopernika zjazd z tej ulicy w ul. Maleckiego utworzył się lej — dziura,  
w którą wpada się podczas jazdy i nie sposób tego ominąć. Najlepiej byłoby te prace wykonać 
jeszcze przed przymrozkami i pierwszym śniegiem, który skutecznie uniemożliwi właściwe 
wykonanie tego zadania. 
 
 

 
1 Data przekazania interpelacji Burmistrzowi Szydłowca: 02.11.2023 r. 



 
ODPOWIEDŹ: 
Informuje, że ubytki nawierzchni asfaltowej przy połączeniu ul. Kopernika i ul. Maleckiego  
zostaną doraźnie naprawione masą asfaltową w technologii na „zimno”, a w przyszłym roku 
rozstaną ujęte do planowanego remontu cząstkowego dróg. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
 
(3) Zwracam w imieniu mieszkańców ul. Słonecznej (róg ul. Słonecznej i ul. Browarskiej)  
na nieodpowiedzialną jazdę użytkowników pojazdów w tym rejonie osiedla Praga i przez 
nadmierną prędkość powodowanie zagrożenia w ruchu lądowym. Jeden z użytkowników 
drogi jadący w kierunku zakrętu z ul. Słonecznej w ul. Browarską nie dostosował szybkości  
o warunków na drodze i uszkodził nie tylko swój samochód ale takie plot jednego  
z mieszkańców. Prośba mieszkańców dotyczy umieszczenia w ul. Słonecznej progów 
zwalniających, w odpowiednim do terenu miejscu, w pobliżu rzeczonego zakrętu. Samo 
ograniczenie prędkości w tym terenie jednak nie zdaje egzaminu, gdyż w dalszym ciągu 
dochodzi do zdarzeń drogowych w tym rejonie osiedla Praga. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Przenalizowana zostanie ilość zdarzeń, w tym wypadków drogowych w obrębie zakrętu  
z ul. Słonecznej w ul. Browarską, a także analiza możliwości montażu progu zwalniającego  
w obrębie tego zakrętu zgodnie z przepisami o ruchu drogowym. Ponadto wystosowane 
zostanie pismo do Powiatowej Komendy Policji w Szydłowcu o monitorowanie ruchu 
drogowego w tym rejonie. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(4) Proszę o informację dotyczącą komplikacji i ewentualnej możliwości zmiany w budżecie 
na rok 2023 zadania o nazwie Dział 600 rozdział 60016 Drogi Publiczne § 6050 „Budowa 
zatok postojowych w ulicy Polnej w Szydłowcu” na zadanie o nazwie Dział 600 rozdział 
60016 Drogi Publiczne § 6050 „Przygotowanie dokumentacji i modernizacja ul. Maleckiego”. 
Prośbę swą motywuję nieuregulowanym prawnie i dość kosztownym dla gminy wykupem 
działek pod budowę zatok postojowych na ulicy Polnej, jak również rozmowami  
z właścicielami działek w tym terenie, którzy nie uzyskali odszkodowania za wybudowaną 
już w tym miejscu drogę i nie zgodzą się na ponowne użyczenie swojej własności pod tą 
inwestycję. Dodatkowo ulica Maleckiego jest w tej części osiedla Praga ostatnim ciągiem 
pieszo jezdnym wymagającym natychmiastowej modernizacji. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Zadanie dotyczące budowy zatok postojowych w ulicy Polnej nie zostanie zrealizowane  
w 2023 r. ze względu na nieprzygotowanie przez projektanta dokumentacji technicznej.  
Zarówno zadanie dotyczące ul. Polnej, jak i wykonanie dokumentacji technicznej na 
modernizację ul. Władysława Maleckiego zostaną wpisane do projektu budżetu na 2024 rok. 
 
 



 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(5) Odpady komunalne — Chciałbym poznać konkretne dane na dotyczące zobowiązań ludzi 
zarejestrowanych w systemie, którzy nie płacą za odbiór odpadów. Jaki jest to procent ludzi  
w stosunku do wszystkich osób w systemie i o ile wzrasta deficyt, przez który Gmina będzie 
musiała dopłacać do systemu gospodarki odpadami. Poproszę o bardzo dokładną analizę 
funkcjonowania gospodarki odpadami w Szydłowcu na nośniku elektronicznym na adres 
pbloch@wp.pl, przygotowaną na prośbę komisji RM. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Na dzień 31.10.2023 r. do systemu DOC.pl wprowadzone jest 3873 deklaracje, które 
obejmują  13 634 osoby.   
Do końca roku 2023 od mieszkańców Gminy Szydłowiec, za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi powinno wpłynąć 4 349 643,26 zł należności głównej, odsetek oraz kosztów 
upomnień i egzekucyjnych. Do 30.09.2023 r. wpłynęło 3 064 765,50 zł należności głównej, 
odsetek i kosztów upomnień i egzekucyjnych.  
Koszty związane z działaniem systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na dzień 
31.10.2023 r.  wynoszą 3 804 625,38 zł. 
W 2023 r. wystawiono za I kwartał 309 upomnień, za II kw. 267 i obecnie przygotowywane 
są upomnienia za III kw. w ilości około 400. Średnio stanowi to około 10 % wszystkich 
podmiotów zobowiązanych. Około 50 % zaległości regulowanych jest po dostarczeniu 
upomnień do adresata.  Na  zaległości, które nie zostały wpłacone po upomnieniach 
wystawiane  są tytuły wykonawczych, które następnie  przekazywane są do Urzędu 
Skarbowego i na ich podstawie  wszczynane jest postępowanie egzekucyjne. Zgodnie  
z obowiązującą obecnie ustawą o postępowaniu egzekucyjnym w administracji (która weszła 
w życie 20 lutego 2022 r.) koszty w przypadku bezskuteczności egzekucji (tzn. w sytuacji gdy 
Naczelnik Urzędu Skarbowego umarza postępowanie wobec osób zobowiązanych ze względu 
na brak majątku lub dochodów do zastosowania skutecznej windykacji) ponosi wierzyciel 
czyli Gminę Szydłowiec. 
Kosztami egzekucyjnymi są: opłata manipulacyjna, opłata egzekucyjna, opłata za czynności 
egzekucyjne i wydatki egzekucyjne. 
Po nowelizacji, od 20 lutego 2022 r. opłaty te zostały podwyższone i wynoszą: 

 opłata manipulacyjna - 40 zł,  

 wszczęcie egzekucji administracyjnej (przyjęcie tytułu do egzekucji oraz doręczenie 
zobowiązanemu) - 100 zł,  

 opłata egzekucyjna – 10 proc. wyegzekwowanych środków pieniężnych. 
Organ pobiera też 20 zł opłaty za: 

 spisanie na miejscu u zobowiązanego protokołu o stanie majątkowym,  

 spisanie protokołu o udaremnieniu przez zobowiązanego przeprowadzenia egzekucji.  
Opłaty egzekucyjne stosuje się odrębnie dla każdego tytułu wykonawczego. Sytuacja taka 
powoduje, że nie w każdym przypadku uzasadnione jest kierowanie wniosków egzekucyjnych 
do Urzędu Skarbowego. Często koszty, które Gmina musi ponieść w związku z przekazaniem 



takiego tytułu do egzekucji są wyższe niż istniejące zadłużenie. W takiej sytuacji wnioski 
egzekucyjne kierowane są wówczas, gdy nastąpi kumulacja z kolejnym zadłużeniem. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(6) Czy istnieje realny plan zagospodarowania terenów na obszarze dwóch historycznych 
rynków szydłowieckich — Rynku Skałecznego (Plac M. Konopnickiej) i Rynku Składowego 
(Pl. Wolności), który własnymi silami moglibyśmy zrealizować w tym roku kalendarzowym? 
Jeśli nie, w jakim najbliższym możliwym terminie będziemy mieli odpowiednie Środki, by te 
inwestycje — ważne w kontekście nie tylko historii ale degradacji tych terenów i zupełnego 
braku estetyki w tych rejonach naszego miasta (teren rewitalizacji) — wykonać  
i odpowiednio je zagospodarować? 
 
ODPOWIEDŹ: 
Modernizacja Placu Marii Konopnickiej oraz Placu Wolności ujęte będą w Gminnym 
Programie Rewitalizacji, dzięki czemu będziemy mogli ubiegać się w ramach projektów 
rewitalizacyjnych o dofinansowanie na realizację tych zadań. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
(7) Osiedle Praga pomiędzy ul. M. Szydłowieckiego i ul. Północną, ul. M. Szydłowieckiego  
a ul. Maleckiego i ul. Kopernika a ul. Świętokrzyską, znajdują się tereny zielone będące 
własnością gminy (tzw. 'przejściówki'). Prosiłbym o ujęcie ich w grafiku podkaszania ze 
względu na podeszły wiek właścicieli terenów przylegających do nich. Sąsiedzi nie dysponują 
już takimi siłami, żeby te prace wykonywać sami, Proszę o uwzględnienie prośby przy 
każdym koszeniu na osiedlu Praga. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Informuję, że mając na uwadze dobro mieszkańców, wskazane tereny są ujęte w grafiku               
koszenia. Reagujemy, także na bieżąco w przypadku otrzymania zgłoszenia od mieszkańców.             
Ostatnie koszenie, wskazanych terenów miało miejsce w miesiącu październiku. 
 

 
Z poważaniem 
 

BURMISTRZ 
/-/ 

                           Artur Ludew 
 
 
 
 
 
Do wiadomości: 
Rada Miejska w Szydłowcu 


